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Bakgrund
Mot bakgrund av de EU-direktiv som utfärdats har riksdagen fattat beslut om förändrad lagstiftning vilket kommer att få stor påverkan 
på elnätsföretagen i Sverige. Beslutet innebär att elnätsföretag som Sjöbo Elnät AB i fortsättningen endast får bedriva renodlad 
nätverksamhet. Detta betyder i praktiken att ett nätbolag exempelvis inte längre får tillhandahålla laddstolpar för elfordon eller erbjuda 
energirådgivning (information om solceller, råd och stöd kring energibesparande åtgärder mm). Lagstiftningen gäller from den 31 
december 2023.

Mot bakgrund av ovanstående har lekmannarevisorerna utifrån sin bedömning av väsentlighet och risk beslutat att granska 
ändamålet med bolaget.

Syfte och revisionsfrågor
Syftet med granskningen är att granska om styrelsen för Sjöbo Elnät AB (SENAB) säkerställer en ändamålsenlig verksamhet.

.Granskningen ska besvara följande revisionsfrågor:

• Är nuvarande ägardirektiv utformat med hänsyn till de nya lagkraven för elnätsföretag?
• Säkerställer styrelsen en löpande uppföljning av bolagets verksamhet och effektivitet - exempelvis genom jämförelser mot 

andra elnätsbolag?
• Har kommunstyrelsen gjort en bedömning av bolagets fortsatta verksamhet och inriktning?
• Har beslut om åtgärder fattats av kommunstyrelsen?

Avgränsning
Granskningen är avgränsad till styrelsen för Sjöbo Elnät AB. Granskningen avser revisionsåret 2024.

Granskningen har varit föremål för sakgranskning av de intervjuade.
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Revisionskriterier
Ägardirektiv samt intern Interna styrdokument.

Metod
Intervjuer har genomförts med:

• Kommunstyrelsens ordförande (i egenskap av representant för ägaren)
• Ordförande för SENAB
• VD för SENAB
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Revisionsfråga 1 - Är nuvarande ägardirektiv utformat med hänsyn till de nya lagkraven för 
elnätsföretag?

Iakttagelser

Kommunfullmäktige beslutade vid sitt sammanträde 230927 (§127)  att ett nytt systerbolag (Sjöbo Elnät 
Service AB) skulle bildas i syfte att renodla elnätsbolaget (SENAB) med anledning av ändringar i ellagen 
(1997:857) avseende elnätsverksamhet.

Vid fullmäktiges sammanträde 231129 antogs en ny ägarpolicy (KF §179). Av ägarpolicyn framgår 
exempelvis när bolagsstyrelsen ska inhämta kommunfullmäktiges ställningstagande/ godkännande 
innan beslut fattas.

Ett uppdaterat ägardirektiv för SENAB antogs av fullmäktige vid samma tillfälle (KF §196). Av 
ägardirektivet framgår följande: “Sjöbo Elnät AB ska bidra med ett långsiktigt värdeskapande som 
kommer ägarna, kunderna och samhället till del. Därmed skapas den kommunnytta som gör det 
motiverat för Sjöbo kommun att äga bolaget.”

Vad gäller verksamhetens inriktning beskrivs följande: Bolaget ska med god leveranssäkerhet och med 
optimalt resursutnyttjande distribuera elektrisk energi inom koncessionsområdet. 

 I intervju med bolagets ordförande bekräftas att nödvändiga beslut har fattats utifrån de krav som 
ellagen ställer på elnätsbolag vilket bla inneburit att beslut om nytt ägardirektiv fattats. Ordföranden 
konstaterar att bolaget nu är ett renodlat elnätsbolag,
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Revisionsfråga 1 - Är nuvarande ägardirektiv utformat med hänsyn till de nya lagkraven för 
elnätsföretag?

Bedömning 
Ja
Vår granskning visar att ett nytt ägardirektiv för SENAB antogs av kommunfullmäktige i november år 
2023. Detta ägardirektiv är utformat med hänsyn till att bolaget endast får bedriva elnätsverksamhet i 
enligt med vad ellagen anger.

Vi noterar att övriga verksamhetsinriktningar som inte berör elnätsverksamheten och som SENAB 
tidigare ansvarade för har överförts till det nybildade bolaget Sjöbo Elnät Service AB.
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Revisionsfråga 2 - Säkerställer styrelsen en löpande uppföljning av bolagets verksamhet och 
effektivitet - exempelvis genom jämförelser mot andra elnätsbolag?

Iakttagelser
SENAB genomför årligen en kundundersökning. Denna undersökning hanteras av ett externt företag 
som även genomför motsvarande mätningar för ca 90 andra elnätsbolag i landet. Enligt undersökningen 
rankas SENAB på 15:e plats bland elnätsbolagen (en förflyttning med 14 platser uppåt under de fyra år 
som bolaget deltagit i mätningen).

Av årets resultat kan utläsas att bolaget uppnådde ett nöjdhetsindex för år 2024 på 77,81 (på en skala 1 
- 100). Som en jämförelse framgår av undersökningen att Energibolagsindex för “Elnätsbolag” totalt sett 
uppgick till 76,51 vilket innebär att SENAB placerade sig 1,3 enheter bättre än snittet för samtliga 
elnätsbolag. 

I undersökningen (baserat på vad kunderna har uttryckt) framhålls vikten av att fortsätta arbetet med 
kundnöjdheten där bolaget uppges ha en god bas i form sin lokala närvaro och kunder som uppskattar 
bolagets tjänster. Ett område som undersökningen pekar ut som ett utvecklingsområde är underhållet av 
elnätet och hur driftsäkerheten kan förbättras ytterligare. I svaren har vissa kunder framfört att nätet är 
känsligt för störningar på grund av väderlek.
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Revisionsfråga 2 - Säkerställer styrelsen en löpande uppföljning av bolagets verksamhet och 
effektivitet - exempelvis genom jämförelser mot andra elnätsbolag?

Iakttagelser -forts
Ordförande för bolaget beskriver att den årliga kundundersökningen är viktig och att styrelsen 
tillsammans med bolagets VD lägger ett stort fokus på innehållet i kundundersökningen. De resultat som 
presenterades  i årets kundundersökning är styrelsen mycket nöjd med enligt ordförande.
Ordförande beskriver att han anser att bolaget har en styrka i att bolaget prioriterar kommunens 
invånare och att man finns nära kunderna. Vidare uppger ordförande att bolaget i kraft av sin storlek kan 
vara mer “snabbfotade” i sitt agerande jämfört med större nätägare. 
Ordföranden beskriver även att bolaget står inför stora utmaningar. En sådan utmaning är förändrade 
regelverk och ny lagstiftning. En ytterligare utmaning är att utveckla och säkra elnätet samt arbeta med 
IT-utveckling och ökad cybersäkerhet. 
Mot den bakgrunden är det viktigt att utveckla samarbetet än mer med andra nätbolag. Styrelsen har 
därför gett VD ett särskilt uppdrag att öka samarbetet med andra elnätsbolag.
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Revisionsfråga 2 - Säkerställer styrelsen en löpande uppföljning av bolagets verksamhet och 
effektivitet - exempelvis genom jämförelser mot andra elnätsbolag?

Bedömning

Ja
Vi bedömer att styrelsen säkerställer en löpande uppföljning av bolagets verksamhet och effektivitet med 
hjälp av den årliga kundundersökningen. Vi kan konstatera utifrån undersökningen att bolaget rankas 
högt förhållande till andra elnätsbolag. Vi kan även konstatera att undersökningen visar på att det finns 
förbättringsområden för bolaget.

Vi noterar att det finns utmaningar för bolaget och att en metod för att möta dessa utmaningar är ett 
utökat samarbete med andra nätbolag.
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Revisionsfråga 3 - Har kommunstyrelsen gjort en bedömning av bolagets fortsatta verksamhet 
och inriktning?
Revisionsfråga 4 -  Har beslut om åtgärder fattats av kommunstyrelsen?

Iakttagelser
I intervju uppger KS ordförande att det skedde en bedömning av SENAB:s framtid under år 2023 kopplat 
till den nya ellagen. I kommunstyrelsen fanns en tydlig politisk majoritet som förespråkade att SENAB 
fortsatt skulle bedriva verksamhet men i form av ett renodlat elnätsbolag utifrån ellagen och 
bestämmelserna om elnätsverksamhet. Vidare beslöts att övrig verksamhet skulle samlas i ett nytt 
systerbolag - Sjöbo Service Elnät AB (beslut KF 230927 § 128)

Enligt KS ordförande har det därefter inte varit aktuellt att på nytt pröva bolagets fortsatta verksamhet.

KS ordförande beskriver att uppdaterade ägardirektiv har tagits fram och beslutats (KF 231129 §196) . 
Uppföljning av ägardirektivet mm sker enligt uppgift från Ks ordförande bla vid möten med företrädare för 
bolagen under mars månad samt i dialogmöten under hösten. 
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Revisionsfråga 3 - Har kommunstyrelsen gjort en bedömning av bolagets fortsatta verksamhet 
och inriktning?
Revisionsfråga 4 -  Har beslut om åtgärder fattats av kommunstyrelsen?

Iakttagelser - forts
KS ordförande anser att man har en god dialog med bolaget. Ordförande för SENAB uttrycker å sin sida 
att bolaget har väl fungerande god dialog med ägaren.

Bedömning
Ja

Vi bedömer att kommunstyrelsen har gjort en bedömning av bolagets fortsatta verksamhet och inriktning 
och att beslut därefter fattats om att bilda ett renodlat kommunalägt nätbolag. 

Vi noterar att ägaren genomför två möten med bolaget per år. Vi anser att dessa möten är viktiga, inte 
minst med tanke på kommunstyrelsens uppsikt över verksamheten. 
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Efter genomförd granskning gör vi den samlade bedömningen att styrelsen för Sjöbo Elnät AB i allt 
väsentligt har säkerställt en ändamålsenlig verksamhet.
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Sammanfattande bedömningar utifrån 
revisionsfrågor

1. Är nuvarande ägardirektiv utformat 
med hänsyn till de nya lagkraven för 
elnätsföretag?

Ja
Vår granskning visar att ett nytt ägardirektiv för SENAB 
antogs av kommunfullmäktige i november år 2023. Detta 
ägardirektiv är utformat med hänsyn till att bolaget endast 
får bedriva elnätsverksamhet i enligt med vad ellagen 
anger. Vi noterar att övriga verksamhets- riktningar som 
inte berör elnätsverksamheten och som SENAB tidigare 
ansvarade för har överförts till det nybildade bolaget 
Sjöbo Elnät Service AB.

2. Säkerställer styrelsen en löpande 
uppföljning av bolagets verksamhet och 
effektivitet - exempelvis genom 
jämförelser mot andra elnätsbolag?

Ja
Vi bedömer att styrelsen säkerställer en löpande 
uppföljning av bolagets verksamhet och effektivitet med 
hjälp av den årliga kundundersökningen. Vi kan 
konstatera utifrån undersökningen att bolaget rankas 
högt förhållande till andra elnätsbolag. Vi kan även 
konstatera att undersökningen visar på att det finns 
förbättringsområden för bolaget. Vi noterar att det finns 
utmaningar för bolaget och att en metod för att möta 
dessa utmaningar är ett utökat samarbete med andra 
nätbolag.
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Sammanfattande bedömningar utifrån 
revisionsfrågor

3. Har kommunstyrelsen gjort en 
bedömning av bolagets fortsatta 
verksamhet och inriktning?
samt
4. Har beslut om åtgärder fattats av 
kommunstyrelsen?

Ja
Vi bedömer att kommunstyrelsen har gjort en bedömning 
av bolagets fortsatta verksamhet och inriktning och att 
beslut fattats om att bilda ett renodlat kommunalägt 
nätbolag. Vi noterar att ägaren genomför två möten med 
bolaget per år. Vi anser att dessa möten är viktiga inte 
minst med tanke på kommunstyrelsens uppsikt över 
verksamheten. 
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Denna rapport har upprättats av Öhrlings PricewaterhouseCoopers AB (org nr 556029-6740) (PwC) på uppdrag av lekmannarevisorerna i Sjöbo kommun enligt 
de villkor och under de förutsättningar som framgår av projektplan från den 16 september 2024. PwC ansvarar inte utan särskilt åtagande, gentemot annan som 
tar del av och förlitar sig på hela eller delar av denna rapport.
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